
Fælles skolebestyrelsesmøde 
 

Folkestuen Skalmejeskolen 
 

Onsdag den 10. april 2024 kl. 17.15 – 20.00 

Medlemmer Forældrerepræsentanter: 
Anna-Karina Blicher Jepsen (forperson Sunds-Ilskov Skole) 
Anette Hedelund Schou (næstforperson Sunds-Ilskov Skole) 
Tina Rostgaard Madsen 
Simon Skaarup 
Conny Lyngholm Gardarsdottir       
Allan Hansen 
Helle Juel                                                                         
Inge Rosenbek Fink (forperson Skalmejeskolen) 
Martin Dam Bräuner (næstforperson Skalmejeskolen) 
Christina Særkjær Andersen 
Ninna Rauhe Hansen 
Kenneth Schalinski 
Lisa Lind Krogh 
Steffen List Bille Nielsen 

Medarbejderrepræsentanter: 
Connie Smed 
Sebastian Andersen 
Helle Kirkegaard Noer 
Pia Poulsen Nielsen 

Ledelsen:  
Ole Overgaard 
Bjarne Jakobsen 
Anita Lund Birkkjær 
Rikke Skjoldan Kjær 

Elevrådet: 
Deltager ikke i interimbestyrelsen 

Afbud Sebastian, Helle N, Pia, Ninna, Tina, Conny og Helle J 

Mødedatoer 10/4 (Skalmejeskolen), 14/5 (Ilskov Skole), 19/6 (Sunds Skole) 

Referent Anita Lund Birkkjær Mødeleder Inge Rosenbek Fink 

  



Dagsorden: 
 

Referat: 

1. 
17.15 – 17.20 

Sang 
 
/Helle Kirkegaard Noer 

”Jutlandia” blev sunget 

2. 
17.20 – 17.25 

Godkendelse af referat fra sidste møde  
(B) 

Referatet fra Skalmejeskolens seneste skolebestyrelsesmøde 
blev godkendt. 

3. 
17.25 – 17.35 

Præsentationsrunde Bordet rundt! 

4. 
17.35 – 17.50 

Skolebestyrelsesvalg 

• Status på valg af forældrerepræsentanter (O) 

• Medarbejderrepræsentanter i skolebestyrelsen (O, D, 
B) 

/Ole Overgaard og Rikke Skjoldan Kjær 

Status på valg af forældrerepræsentanter 
Der var god opbakning til det afholdte valgmøde. Efter nogle 
justeringer endte artiklen i Herning Folkeblad med at blive OK. 
Der er 12 kandidater, der har meldt deres kandidatur. Der er 
repræsentanter fra alle tre matrikler, men ikke fra 
specialklassen. 
Der bliver afholdt elektronisk valg. 
Skal der en oplysningskampagne til for at få folk til at 
stemme? Inge og Anna-Karina laver en kort oplysningsvideo, 
der lægges på Aula. 
Alle repræsentanter bliver valgt for fire år. Den nye 
skolebestyrelse kan efterfølgende beslutte, om der skal være 
rullende valg, så halvdelen af de forældrevalgte 
bestyrelsesmedlemmer bliver udskiftet efter to år. 
 
Medarbejderrepræsentanter i skolebestyrelsen 
Antallet af medarbejderrepræsentanter:  
3 (én fra hver matrikel i undervisningsdelen) 
1 (én tværgående repræsentant fra fritidsdelen)  
Antallet af medarbejderrepræsentanter har indflydelse på 
antallet af forældrerepræsentanter; derfor vælges otte 
forældrerepræsentanter. 
 
Denne sammensætning evalueres i den nye skolebestyrelse i 
forhold til, om denne beslutning kun vedrører 



skolebestyrelsesmedlemmer i opstartsfasen eller skal 
fastholdes på sigt. 
 

5. 
17.50 – 18.05 

Status på anlægsmidler bevilget i Budgetforlig 2024  
 

• Sunds-Ilskov Skole: Personale- og toiletforhold (O) 

• Skalmejeskolen: Ankomstforhold (O) 
/Ole Overgaard og Rikke Skjoldan Kjær 

Bevillingen af nye personale og toiletforhold (6,139 millioner 
kr.) på Sunds Skole er besluttet og skal udmøntes i dette 
budgetår. 
Tidligere har Sunds Skole også fået bevilliget midler til 
udendørsarealet (4,5 millioner kr.). Vi afventer, hvornår dette 
udmøntes. 
 
På Skalmejeskolen er der lavet en bevilling på ny asfalt og nye 
ankomstforhold (2,1 millioner kr.) til skolen og 
Skalmejegården. Dette skal også laves i dette budgetår. Der 
har været opstartsmøde med de relevante 
samarbejdspartnere fra Herning Kommune. 

6. 
18.05 – 18.20 

Skoleplan 2024 - 2025 
 
Fælles indsatsområder: 

• Børnenes Sunds: Vision og struktur 

• Kompetenceudvikling gennem Villumfonden 
/Ole Overgaard og Rikke Skjoldan Kjær 

Rikke orienterede om de fælles indsatser, som er beskrevet i 
skoleplanerne for skoleåret 2024/2025. 

18.20 – 18.50 Aftensmad  

7. 
18.50 – 19.05 

Nyt navn til den nye skole? 

Proces? (D) 

Forslag til processen blev debatteret. 
Processen må gerne inddrage elever, forældre og 
medarbejdere. 
Hvis navnet skal være forankret i lokalhistorien, kan 
biblioteket og lokalarkivet inddrages. 
 
Beslutning: 
Der opstilles en postkasse på hver matrikel, hvor elever, 
forældre og medarbejdere (og andre borgere) kan komme 
med et forslag til det nye navn. 
Ledelsen informerer ud på Aula og fortæller børnene om 
forslagsrunden. Informationen om afstemningen formidles 
også på Facebook.  



(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning) 
 
 
Forslag til kommende punkter i fællesbestyrelsen: 

• Aktiviteter på tværs i det kommende skoleår 

• Ideer til årshjul for arbejdet i den nye skolebestyrelse 

• Skolefester fremover 

• Lejrskoler fremover 

• Trivselsrådenes/forældreråd opgaver og organisering 

• Deltagelse i forældremøder 2024 – 2025?  
 

Ledelsen laver postkasserne. 
Forslagene skal være inde senest den 7. maj 
Lisa og Connie lister forslagene op inden den 14. maj. 
Den fælles skolebestyrelse vælger navnet på næste møde den 
14. maj. 

8. 
19.05 – 19.20 

Hvad skal på dagsordenen frem mod sommerferien? 

(D) 

Forslag: 

• Klæde Pia og hinanden på: Hvad der er de forskellige 
matriklers styrkesider – set fra forældre perspektivet. 

• Hvordan håndterer vi modviljen mod 
skolesammenlægningen? 

• Valg af nyt navn til den fælles skole. 

• Arbejde med principper – overblik og evt. arbejde 
med aktuelle principper, hvis der er principper, der 
ikke kan vente. 

• Hvad vil interim-bestyrelsen give videre til den nye 
bestyrelse?  

• Tanker om skolefester, temauger osv. i fremtiden – 
hvad kunne være med til at skabe fællesskab? 

• Overvejelser i forhold til processen omkring 
visionsarbejdet. 

9. 
19.20 – 19.30 
 

Eventuelt Rikke fik sagt farvel til og tak for et godt samarbejde med 
skolebestyrelserne. 

19.30 – 20.00 Sunds-Ilskov mødes om godkendelse af timefordelingsplanen Timefordelingsplanen blev godkendt. 


